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معاون طرح و توسعه خبر داد: 
 بزرگترین و مهمترین پست برق گیلان 

به بهره برداری خواهد رسید 
جمعــی از خبرنگاران رســانه های جمعی 
استان گیلان، از پروژه در حال احداث پست 
20/63/230 کیلوولت غرب رشــت بازدید 

کردند. 
عادل ســلیمانی معاون طرح و توســعه شرکت برق 
منطقه اي گیلان در جریان بازدید خبرنگاران از پست 
غرب رشــت،  با اعلام این مطلب گفت: این پســت 
به همــراه اتصالات خطوط ارتباطــی 230 کیلوولت  

و 63 کیلوولت در صورت تامین به موقع نقدینگی و همکاری مناســب مراجع قضایی استان 
برای رفع ممانعت هایی اجرایی، پیش از پیک بار ســال 1402 به بهره برداری خواهد رسید. 
وی افزود:این پروژه با اعتباری در حدود 300 میلیارد تومان، از نظر میزان هزینه سرمایه گذاری 
بزرگترین پروژه شرکت برق منطقه ای گیلان می باشد. عملیات احداث این پست در زمینی به 
وسعت 15 هزار و250 متر مربع با ظرفیت 200*2 مگاولت آمپر که قابلیت افزایش تا 200*3 
مگاولت آمپر را دارد، انجام می شود.سلیمانی گفت: این پروژه با  75 درصد پیشرفت فیزیکی 
دارای 12 فیدر خروجی 63 کیلوولت اســت که قابلیت افزایش تا 18 فیدر خروجی را دارد و با 
سیستم عایقی GIS و سیستم کنترل DCS، به منظور تعدیل بار پست های انتقال مجاور و 
تقویت شبکه مرکز استان احداث خواهد شد. وی افزود: این پروژه زیربنایی و ملی از مهمترین 
پروژه های صنعت برق استان بوده و از نظر فنی احداث این پست برای کلان شهر رشت بسیار 
حیاتی و ضروری است و نقش بسزایی در پایداری و کیفیت  تامین برق این شهرستان و تامین 

برق مشترکان محترم شهر های اطراف دارد.

نوبل برای منجیان اقتصاد
ادامه از صفحه یک

هرچند زمانی که وی در دولت اول جرج بوش به عضویت در شــورای حکام فدرال رزرو درآمد تا به 
حال هیچ گاه در بوروکراسی بانک مرکزی کار نکرده بود و از ریاست دپارتمان اقتصاد دانشگاه پرینستون، 
روی یکی از کرسی های شورای حکام نشست، اما تحقیقات پیوسته و درخشان وی درباره بحران های 
اقتصادی به ویژه رکود سال1۹2۹، موجب آن بود که گرین اسپن، رئیس وقت فدرال رزرو از حضور وی 
استقبال کند و او را جانشین شایسته ای برای خود بداند. جانشینی که شایستگی خود را در اوج بحران، به 
خوبی نیز نشان داد.اما دو نوبلیست دیگر، به رغم آنکه تجربه کاری در نهادهای سیاستگذار را ندارند، اما 
تحقیقاتشان نقش موثری در کاهش هجوم بانکی داشته است. آنها به ویژه با ارائه مدلی مشترک به نام 
خود در دهه1۹80، نشان می دهند که چگونه این اتفاق رخ می دهد و موجب بحران مالی می شود. یکی 
از ریسک های بانکداری آن است، وام هایی که به افراد و کسب وکارها داده می شود، سررسید بلندمدتی 
دارند، اما سپرده هایی که جذب می شوند، با خواست مشتری می تواند به وی بازگردد. به بیان آکادمیک، 
سپرده ها که بدهی بانک می شوند، نقدشونده هستند و وام ها که دارایی بانک است، نقدشوندگی پایینی 
دارند. این عدم تناسب در نقدشوندگی به طور بالقوه می تواند شرایط ناپایداری را حتی برای بانک های 
سالم به وجود آورد و موجب هجوم بانکی )Bank Run( شود. تا زمانی که سپرده گذاران بر مبنای 
نیازهای واقعی خود، از پس انداز خود برداشت کنند، بانک با داشتن مشتریان بسیار زیاد می تواند بدون 
آنکه نیازمند بازگشت وام هایش باشد، این برداشت ها را پاسخ دهد. اما اگر هر سپرده گذار انتظار داشته 
باشد بقیه سپرده گذاران خواهان برداشت سریع منابع خود هستند، آن گاه در پی آن است که زودتر از بقیه 
سپرده خود را خالی کند. در این حالت فارغ از اینکه بانک سالم باشد و فارغ از اینکه وام هایش بسیار هم 
سودآور باشند، بانک به یک معنا با ورشکستگی مواجه خواهد شد. از این نظر مدل دایموند- دیبویگ 
بیان می کند که هجوم بانکی دچار انتظارات خود محقق کننده اســت. یعنی وقتی سپرده گذاران بیم 
داشــته باشند بانکی ورشکسته می شود و نمی تواند پاسخگوی آنان باشد، با هجوم به آن عملا این 
ورشکستگی را محقق می کنند؛ حتی وقتی بانک واقعا مشکلی نداشته باشد.در واقع بر اساس مدل این 
دو اقتصاددان، سپرده گذاران در یک بازی قرار دارند که وقتی فرض کنند دیگران تنها بنا به نیازشان، از 
سپرده خود برداشت می کنند، مشکلی وجود ندارد؛ اما اگر بخش قابل توجهی از آنان انتظار داشته باشند 
دیگران سریعا حساب های خود را خواهند بست، هجوم بانکی رخ می دهد. به زبان علمی، دو تعادل نش 
برای این بازی وجود دارد که اولی بهینه است. راه حل اما چیست که تعادل دوم رخ ندهد؟ بیمه سپرده ها 
و البته اعتبار بانک مرکزی که نشان دهد در زمان مقتضی، نقش آخرین سرپناه را برای سیستم بانکی ایفا 
خواهد کرد. این موارد باعث خواهد شد تا سپرده گذاران از گزینه هجوم دست بردارند.تحقیقات این سه نفر 
به درک ما نسبت به چگونگی هجوم بانکی و همچنین اقدامات پیشگیرانه برای آن و البته اقداماتی که 
در دوره بحران مالی سیاستگذار باید انجام دهد، کمک شایانی کرده است. تحقیقاتی که باعث شده است 
نه تنها هجوم بانکی در جهان کمتر رخ دهد، بلکه بحران بزرگ مالی سال 2008 کمترین آسیب را به 
زندگی مردم دنیا بزند. جایی که اقتصاددانان می توانند در نقش منجیان زندگی میلیون ها و بلکه میلیاردها 

انسان نقش آفرینی کنند.

عوارض صادرات گوجه گلخانه داران را غافلگیر کرد 
با وضع عوارض ۴هزار تومانی بر صادرات گوجه فرنگی فعالان بخش می گویند: 
تعیین چنین عوارضی آن هم در شرایطی که تولید انجام شده و آماده صادرات است، 

با سیاست دولت مبنی بر توسعه گلخانه های کشور در تضاد است.
در شرایط بحرانی بی آبی که می توان گفت دنیا با آن مواجه است از جمله سیاست هایی که در برخی 
کشورها همچون ایران به کار گرفته شده است بحث تولید بخشی از محصولات کشاورزی در فضای 
گلخانه ای است که با توجه به کاهش قابل توجه تبخیر آب در چنین فضایی، صرفه جویی قابل توجهی در 
مصرف آب صورت می گیرد. با این وجود افراد فعال در این حوزه نیز علیرغم تاکید بر توسعه گلخانه های 
کشور هر روز با موانعجدیدی روبرو می شوند. بر اساس این گزارش در حالی که طبق آنچه تصویب شده 
دولت برای صادرات به اصطلاح آب مجازی عوارض تعیین کرده است، بخش محصولات جالیزی و 
به طور خاص »گوجه فرنگی و پیاز« نیز مشمول پرداخت این عوارض هستند و به این ترتیب عوارض 
صادرات هر کیلوگرم گوجه 4هزار تومان و هر کیلوگرم پیاز 2هزار تومان تعیین شده است. در این میان 
گلخانه داران به خصوص گوجه کاران نسبت به وضع چنین عوارضی انتقاداتی دارند. به طوری که امید 
فتحی از جمله بهره برداران این بخش به بازار می گوید: وضع عوارض بر صادرات این محصولات بر 
مبنای این است که می گویند چون محصولات جالیزی آب بر هستند لذا باید عوارضی بابت خروج آب از 
این طریق بر آنها بسته شود.فتحی افزود: این در شرایطی است که ما گلخانه دار هستیم و باید اقتصادی 
کار کنیم اما پرداخــت 4 هزار تومان برای صادرات هر کیلوگرم گوجه فرنگی به هیچ وجه اقتصادی 
نیست.وی با تاکید بر اینکه تولیدات گلخانه ای آب بر نیست گفت: بر اساس آنچه کارشناسان بخش 
اعلام می کنند، در این حوزه صرفه جویی ۹0 درصدی در مصرف آب رقم می خورد پس چرا باید بابت 
صادرات عوارضی بابت خروج آب مجازی از کشور بپردازیم؟ از سوی دیگر کرم رضا محمدی بازرس 
اتحادیه گلخانه داران کشور با اشاره به وضع عوارض بر محصولات جالیزی به بازار گفت: می توان اینگونه 
گفت که الان به نوعی صادرات گوجه فرنگی را ممنوع کرده اند و لذا گوجه کاران وضعیت خوبی ندارند.
محمدی با بیان اینکه حدود 2 هفته است عوارض گمرکی برای صادرات گوجه فرنگی قرار داده اند گفت: 
مساله اینجا است که شرایط فعالیت و تولید گلخانه داران مانند مزرعه داران نیستند و مشخص نیست بر 
چه اساس چنین تصمیماتی گرفته می شود. متاسفانه در حالی که الان گوجه تولید شده بازار صادراتی هم 
دارد اما به یکباره جلوی راه صادرات از این طریق بسته شده است.وی خاطر نشان کرد: متاسفانه گویی 
تصمیم گیرندگان نمی دانند محصول تولید شده است و حال باید صادر شود. به عبارت دیگر اگر قرار است 
تصمیمی گرفته شود باید قبل از تولید به زارعان و تولید کننده های بگویند کشت نکنید نه اینکه حال که 
تولید شده است صادرات آن را با مانع روبرو کنند.وی تصریح کرد: نکته عجیب و قابل تامل اینکه از یک 
سو دولت در حال توسعه گلخانه های کشور است و از سوی دیگر به روشهای مختلف صادرات را مختل 
و یا ممنوع می کند!محمدی با تاکید بر اینکه تعیین عوارض نیز به نوعی ممنوع کردن صادرات محسوب 
می شود، گفت: جواب آقایان در مورد وضع این عوارض این است که در بحث محصولی مانند گوجه 
فرنگی نمی توان تفکیک کرد که کدام کشت گلخانه ای است و کدام کشت فضای باز است پس روی 
کلیه این محصول عوارض بسته اند!بازرس اتحادیه گلخانه داران کشور در پاسخ به این سوال که برای 
رفع چنین موانعی اتحادیه چه راهکاری اندیشیده است، گفت: ما در حال راه اندازی یک پلتفرم هستیم که 
بتوانیم مشکلات را در آینده نداشته باشیم یعنی خود اتحادیه گلخانه داران یک پلتفرم جامع بالا می آورد 
و تمام گلخانه داران در آن عضو می شوند.وی ادامه داد: عملکرد این پلتفرم به نحوی است که گلخانه دار 
روی آن کار می کند و به گلخانه دار داده و اطلاعات داده می شود؛ یعنی بر مبنای داده ای که به گلخانه 
دار می دهد کشت می شود.محمدی افزود: به عبارت بهتر هر فرد گلخانه داری که در پلتفرم ثبت نام می 
کند نوع و میزان کشت محصول خود را تعیین می کند. به این ترتیب پس از ثبت نام کلیه گلخانه داران 
حجم تولید کل هر نوعی محصول گلخانه ای برای ما مشخص می شود و بعد از یک سال متوجه می 
شویم مصرف داخل، تقاضای بازار داخل و خارج چقدر است.وی گفت: بنابراین در چنین شرایطی است که 
می توانیم الگوی کشت بر مبنای پلتفرم به گلخانه دار ارائه بدهیم و دیگر نیازی نیست بر اساس آزمون و 
خطا پیش برویم چرا که در این حالت بر مبنای یک دانش در حوزه تولیدات گلخانه ای حرکت می کنیم.
این فعال حوزه گلخانه داران کشور اذعان داشت: وقتی در پلتفرم داده و عدد و رقم تولید شود منجر 
به دانش می شــود که از بازخوردهایی که از بازار داخل و خارج گرفته می شود و مصرفی که در طول 

سال انجام می شود به دست می آید و به این ترتیب و بر این اساس می توانیم الگوی کشت بدهیم.
 بر اســاس این گزارش، یکی از اصلی ترین مشکلات بخش کشاورزی به نداشتن الگوی کشت بر 
می گردد که باعث می شود برخی سالهای شاهد کمبود یک یا چند محصول در بازار باشیم و از سوی 
دیگر برخی محصولات به دلیل کشــت شدن بیش از اندازه روی دست کشاورز بماند.بازرس اتحادیه 
گلخانه داران در این زمینه نیز اذعان می دارد: به نظر بنده باید کشاورزی در فضای باز را هم به این طرف 
ببریم و ما آمادگی این را داریم به عنوان پیشرو که این پلتفرم و خدمات را به دیگران بهره برداران همچون 
باغداران و زاعان بدهیم.وی همچنین با انتقاد از عملکرد وزارت جهاد در عدم ارائه الگوی کشت درست 

به کشاورزان می گوید: الگوی کشتی که وزارت خانه به کشاورز می دهد بر اساس آزمون و خطا است.
محمدی خاطر نشان کرد: به عبارت ساده تر الگوی کشتی که وزارت جهاد می دهد بر مبنای یکسری 
تصمیم گیری ها است مبنی بر اینکه مثلا گفته می شود کشور نیاز به »گندم، دانه های روغنی، خوراک 
دام« دارد لذا اهمیت بیشتری نسبت به دیگر کشت ها برای ما دارد پس این محصولات را بیشتر بکارید! 
بعد هم اعلام می کنند دولت یارانه های پنهان و آشکار را به مجموعه هایی می دهد که به سمت کشت 
این محصولات بیایند.وی ادامه داد: با این تفاسیر و این نحو ارائه الگوی کشت اگر فردا روزی به دلیل 
کاهش تولید مثلا میوه های جالیزی در بازار نبود همان فردا برای آن فکر می کنند و امروز فکری برای 

این گونه مشکلات نمی اندیشدند.

اخبار کوتاه 

مولوی مطبوعاتی:

4350 کیلومتر شبکه توزیع و خط تغذیه مورد نشت یابی قرار گرفته است
شــهرکرد مولوی: از ابتدای سال جاری بیش از 
۴350 کیلومتر شــبکه توزیع و خط تغذیه در 
استان چهارمحال و بختیاری مورد نشت یابی قرار 
گرفت و تاکنون ۴69 مورد نشت زمینی و 5 هزار 

و 252 مورد نشت هوایی شناسایی شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی گاز ایران، جهانبخش 
سلیمیان، مدیرعامل شرکت گاز استان چهارمحال و بختیاری 
گفت: در راستای بهره برداری ایمن، شناسایی و کنترل خطرات 
و ریسک ها، اجتناب از بروز حوادث و همچنین تطابق هرچه 

بیشتر امور و فعالیت ها با استاندارد و دستورالعمل های شرکت 
ملی گاز ایران، بازرســی هایی از پــروژه های در حال اجرا، 
ایستگاه های تقلیل فشار و سیستم حفاظت کاتدی صورت 

پذیرفته است.
وی در ادامه، افزود: در نیمه اول سال بیش از 4350 کیلومتر 
شبکه توزیع و خط تغذیه مورد نشت یابی قرار گرفته است. 
علاوه بر شبکه های گازرسانی، همه تجهیزات و تأسیسات 
گاز در سطح استان مورد بررسی و نشت یابی دوره ای قرار 
گرفته تا علاوه بر پیشگیری از بروز حوادث ناگوار احتمالی، از 

هدر رفت گاز طبیعی جلوگیری شود.مدیرعامل شرکت گاز 
استان چهارمحال و بختیاری با اشاره به این که جلوگیری از 
هدررفت منابع انرژی گاز، از اولویت های اجرایی گاز این استان 
است؛ اعلام کرد: تا به حال 100 درصد از اهداف تعیین شده 
در بخش نشت یابی انشعابات محقق شده است.سلیمیان ابراز 
کرد: از ابتدای سال تاکنون 46۹ مورد نشت زمینی، 5 هزار و 

252 مورد نشت هوایی شناسایی و رفع شده است.
وی با اشــاره بــه اهمیت تأمین ایمن و پایــدار گاز برای 
مشترکین محترم و اهمیت نگهداری و مراقبت از تأسیسات 

گازدار به ویژه تأسیسات مدفون، بر لزوم بازرسی های مداوم 
و مســتمر از تأسیســات گاز تاکید کرد و اظهار داشت: این 
بازرسی ها باعث افزایش ضریب ایمنی، جلوگیری از خطرات 
احتمالی و کاهش هدررفت گاز و کاهش آلودگی های زیست 
محیطی شده و تاثیر بسزایی درحفظ و صیانت از گازطبیعی به 

عنوان یک سرمایه ملی دارد.
مدیرعامل شرکت گاز اســتان چهارمحال و بختیاری در 
ادامه، گفت: واحد بازرســی فنی تمام تــلاش خود را برای 
انجام درســت و به موقع وظایف محوله در جهت استمرار 

پایدار جریان گاز در استان، صیانت از تاسیسات گازرسانی و 
پایش وضیعت بهره برداری ایستگاه های تقلیل فشار آن ها 
طبق دستورالعمل های مربوطه به کار می بندد.وی افزود: با 
آموزش های صحیح و نیز برخورداری از نیروی انسانی کارآمد 
و دســتگاه های پیشرفته؛ اجرای این امر با دقت و کیفیتی 
بالا انجام می گیرد. ســلیمیان در پایان، با اشاره به اهمیت و 
حساسیت نشت یابی، نشت یابی را یکی از فعالیت های بسیار 
مهم و حساس امور بازرسی فنی شرکت گاز استان دانست و 
آن را مهم ترین عامل جلوگیری از هدررفت منابع انرژی کرد.

شهردار اصفهان تاکید کرد:

شهرداری و پلیس، متعهد به تأمین امنیت شهر و شهروندان
اصفهان -بهمن راعی: شهردار اصفهان با تاکید 
بر ضرورت تأمین امنیت شــهروندان و شهر به 
عنوان فصل مشــترک رسالت مدیریت شهری 
و نیروی انتظامی، گفت: تقویت زیرساخت های 
هوشمندسازی برای تحقق امنیت جامعه و شهر 
یک ضرورت اســت که در سایه همکاری های 

مشترک صورت می پذیرد.
علی قاسم زاده در دیدار با فرمانده انتظامی استان اصفهان، 
ضمــن تبریک هفتــه نیــروی انتظامی، از رشــادت ها و 
ازخودگذشتگی جان بر کفان نیروی انتظامی در راستای تأمین 

امنیت جامعه و مقابله با تهاجم دشمن قدردانی کرد.وی با اشاره 
به مجاهدت های شبانه روزی مأموران غیور انتظامی در ابعاد 
مختلف تأمین امنیت، تاکید کرد: حفظ نظم و امنیت، مقابله 
با بدخواهان و ایستادگی مقابل دشمنان انقلاب اسلامی در 
برابر هجمه به کیان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران از 
رسالت های خطیری است که نیروی انتظامی استوار و محکم 
در حال انجام وظیفه است.شهردار اصفهان با تاکید بر ضرورت 
تأمین امنیت شهروندان و شــهر به عنوان فصل مشترک 
رسالت مدیریت شهری و نیروی انتظامی، تصریح کرد: تقویت 
زیرساخت های هوشمندسازی برای تحقق امنیت جامعه و شهر 

یک ضرورت است که در سایه همکاری های مشترک صورت 
می پذیرد. هوشمندسازی و نظارت های تصویری از موضوعات 
اولویت دار است. محمد نورصالحی، رئیس شورای اسلامی شهر 
اصفهان نیز بر ضرورت تعامل دوجانبه و همکاری بین پلیس 
و مدیریت شهری تاکید کرد و افزود: موضوع هوشمندسازی 
و نظارت های تصویری از جمله موضوعــات مهم و دارای 
اولویت اســت.وی گفت: افزایش فعالیت دوربین ها و ارتقای 
نظارت تصویری در سطح شهر به عنوان یکی از اولویت های 
اصلی مجموعه مدیریت شهری شهرداری اصفهان نیز مطرح 
است که می تواند در قالب همکاری مشترک با نیروی انتظامی 

محقق شود.در ابتدای این دیدار، سردار محمدرضا میرحیدری، 
فرمانده انتظامی استان اصفهان، با ارائه گزارش مختصری از 
فعالیت ها و دستاوردهای نیروی انتظامی در سال های اخیر، بر 
آمادگی و توان رزمی و روحی نیروی های جان برکف انتظامی 
به منظور مقابله با آشوبگران و بدخواهان نظام اسلامی تاکید 
کرد.دیدار شهردار اصفهان با فرمانده انتظامی استان اصفهان 
به همراه رئیس شورای اسلامی شهر، معاون محیط زیست 
و خدمات شهری شهردار، مدیر کل پیشگیری و رفع تخلفات 
شهری شــهرداری اصفهان و جمعی از مدیران شهری به 

مناسبت هفته نیروی انتظامی انجام شد.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان 
با بیان اینکه از پیک مصرف ســال ۱۴0۱ 
موفق و بدون خاموشی عبور کرده ایم، گفت: 
از همه مشترکین به ویژه همراهی صنایع 
در گذر از پیک سال جاری تقدیر و تشکر 

می کنیم.
محمود دشت بزرگ اظهار کرد: همانند سال قبل با 
برنامه ریزی های صورت گرفته در دو بخش افزایش 
ظرفیت و مدیریت شــبکه و همراهی مشترکین در 

مدیریت مصرف، تابستان 1401 نیز بدون خاموشی پشت سر گذاشته شد.
وی با بیان اینکه به دلیل حاکم بودن دمای 50 درجه و بالاتر )55 درجه( در بیشتر 
روزهای تابستان مدیریت شبکه سخت و رکوردهای تاریخی در مدیریت مصرف 
ثبت شده است، تصریح کرد: در طول این مدت چندین بار از پیک مصرف سال های 
قبل عبور کردیم و رکورد مصرف 8806 مگاوات نیز به ثبت رسید.دشت بزرگ بیان 
کرد: مدیریت شــبکه ای که در بیشتر ایام فصل گرم پربار است به همراه گرما و 
رطوبت هوا که در برخی از روزها با گرد و غبار و طوفان مونسون نیز همراه بوده تنها با 
تلاش شبانه روزی کارکنان صنعت برق و تمهیدات اندیشیده شده در این زمینه میسر 

بوده است.وی با تقدیر و تشکر از همراهی مشترکین 
در همه سطوح برای مدیریت مصرف برق، گفت: کار 
ارزشمندی که امسال صورت گرفت و باعث شد عبور 
موفقی از تابستان داشته باشیم، مسئولیت پذیری مردم 
و صنایــع در مدیریت مصرف و رعایت کردن میزان 
مصرف برق ابلاغی از ســوی وزارت نیرو و شرکت 
توانیر بوده اســت.مدیرعامل شرکت برق منطقه ای 
خوزســتان تاکید کرد: الگوی موفق تلاش کارکنان 
صنعت برق و همراهی مشترکین باعث شد به غیر از 
ساعت های کوتاهی که نقاطی از شبکه به علت حادثه ناشی از شرایط آب و هوایی 

دچار خاموشی شد، شبکه در پایداری کامل باشد.
دشــت بزرگ با تشکر از رسانه ها برای همراهی با صنعت برق و فرهنگ سازی 
در زمینه مدیریت مصرف برق، اضافه کرد: پایداری شبکه برق در بخش خانگی 
و چرخیدن چرخ صنایع در تابستان 1401 با آن گرمای بی سابقه، نتیجه یک کار 

هماهنگ و برنامه ریزی منسجم بوده که به ثمر نشسته است.
شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت انتقال برق در شبکه انتقال و فوق توزیع 

در دو استان خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

یــزد- صادقــی مقــدم: مدیرکل 
کتابخانه های عمومی اســتان یزد از 
تعامل کتابخانه های عمومی استان و 
شــهرداری یزد برای افزایش کیفی 

خدمات کتابخانه ها خبر داد.
محمد حســن رفیعــی ابرنــد آبادیدیرکل 
کتابخانه های عمومی استان یزد گفت: در دوره 
جدید مدیریت کتابخانه های عمومی کیفی سازی 

خدمات کتابخانه ای هدف اصلی است.
وی ارتقای واقعی شــاخص های مطالعه در استان و بهسازی و زیباسازی 
فضا های غیراستاندارد کتابخانه ای برای ترغیب مردم به کتابخوانی و اجرای 
برنامه های فرهنگی و آموزشــی در کتابخانه ها با محوریت کتاب را از دیگر 

اهداف مورد نظر عنوان کرد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان یزد افزود: همچون گذشته خواستار 
حمایت مسئولان ارشد اســتان و به ویژه تعامل و همراهی شهرداری یزد 
هستیم تا بتوانیم خدمت هرچه بیشتر وبهتر را به مردم و قشر جوان جامعه 

ارائه نماییم.

رفیعی همچنین از انتخاب محمد رضایی، از 
کارشناسان پیشین اداره کتابخانه های عمومی 
شهرستان یزد به عنوان سرپرست این اداره خبر 
داد و خواستار همکاری و تعامل بیش از پیش 

شهرداری یزد با این اداره شد.
شهردار یزد نیز در این دیدار با ابراز خرسندی 
از انتخاب مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
یزد از بدنه این نهاد، تصریح کرد: شهرداری یزد 
همچون قبل چه در موضوع پرداخت ســهم 
نیم درصد و چه در بحث حمایت از فعالیت های فرهنگی کتاب محور، همکار 

و همراه کتابخانه ها است.
ابوالقاسم محی الدینی، با اشاره به راه اندازی سامانه سهیم و کارت شهروندی 
توسط شهرداری یزد، بیان داشت: در این سامانه که در قالب اپلیکشن های 
تلفن همراه نیز ارائه می شــود، امکان افزودن موقعیت مکانی کتابخانه ها و 
همچنین ارائه خدمات غیرحضوری مجازی کتابخانه ای با تعامل دو دستگاه 
فراهم اســت و اعضای کتابخانه می توانند در کنار عضویت در کتابخانه، از 

تسهیلات ویژه کارت شهروندی نیز استفاده کنند.

 تقدیر مدیرعامل برق منطقه ای خوزستان
 از همراهی مشترکین در عبور موفق از پیک تابستان

 افزایش کیفی خدمات کتابخانه ای 
با همکاری شهرداری یزد

اصفهان- محســن راعی: مدیر آبفای 
سمیرم: طرح جهاد آبرسانی هم اکنون در 
سه محور گردنه بیژن به سمت روستاهای 
سرباز و نورآباد، محور تل محمد به سمت 
روستاهای شاملو، ماچان لو و قاسم لو و 
محور چشمه شهید به سمت روستای 

کردان در حال انجام است.
مدیر آبفای سمیرم از آغاز طرح جهاد آبرسانی در 
این شهرســتان خبر داد و گفت: با اجرایی شد این 

عملیات 11108 نفر در 1۹ روستا از آب شرب پایدار بهره مند می شوند.
مجید صابری با بیان این که جهاد آبرسانی در شهرستان سمیرم در قالب طرح 
جهاد آبرسانی به 10 هزار روستا در 31 استان کشور با همکاری قرارگاه سازندگی 
امام حســن مجتبی )ع( در حال انجام است، خاطرنشان کرد: این عملیات در 
شهرستان سمیرم از اواخر مرداد ماه سال جاری آغاز و تا کنون در حدود 4200 متر 

حفاری و 2200 متر لوله گذاری انجام شده است.
وی اضافه کرد: طرح جهاد آبرسانی هم اکنون در 
سه محور گردنه بیژن به سمت روستاهای سرباز و 
نورآباد، محور تل محمد به سمت روستاهای شاملو، 
ماچان لو و قاسم لو و محور چشمه شهید به سمت 

روستای کردان در حال انجام است.
مدیر آبفای سمیرم خاطرنشان کرد: این عملیات 
در شهرستان سمیرم با 12۹ کیلومتر لوله گذاری 
خطوط انتقال و شبکه توزیع آب، احداث 15 باب 
مخزن با ظرفیت 5500 متر مکعب ، دو ایستگاه پمپاژ و حفر و تجهیز سه حلقه 
چاه اجرایی می شــود. صابری در پایان خاطرنشان کرد: در شهرستان سمیرم 
100 روســتا تحت پوشش خدمات شرکت آبفای این شهرستان قرار دارند که 
آبرســانی به 1۹ روستا به صورت ســیار انجام می شود و با تحقق طرح جهاد 

آبرسانی، به آب شرب پایدار متصل خواهند شد.

منطقه ای  بــرق  شــرکت  مدیرعامل 
خوزستان گفت: برای ارتقای زیبایی شهر 
اهواز و مبلمان شهری، مسیر دو پست 
برق فوق توزیع فلسطین در کیانپارس 
و گلبرگ در کیــان آباد به صورت کابلی 

)زمینی( احداث خواهد شد.
محمود دشــت بزرگ اظهار کرد: بعد از 17 سال 
که آخرین مورد کابلی کردن مسیر پست توحید و 
باغ معین در اهواز انجام شد، خط ارتباطی بین دو 

پســت GIS 132 کیلوولت در حال احداث فلسطین و گلبرگ نیز به صورت 
کابلی و زمینی احداث خواهد شــد.وی افزود: برای این اقدام قراردادی با ارزش 
سرمایه گذاری حدود 100 میلیارد تومان با شرکت سیمکو منعقد شد تا 16 کیلومتر 

سیم مورد نیاز این پروژه را آماده و تحویل این شرکت دهد.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان با بیان اینکه کابلی کردن مسیر بین 

پست ها به دلیل قیمت کابل 12 تا 15 برابر خطوط 
هوایی نیاز به سرمایه گذاری دارد، تصریح کرد: با 
توجه به بافت شــهری اهواز، دو پست GIS در 
حال احداث فلسطین و گلبرگ در کیانپارس و کیان 
آباد در اولویت اولین اقدام کابلی کردن قرار گرفتند 
که بعد از تحویل کابل  از ســوی شرکت سیمکو 
عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.دشت بزرگ بیان 
کرد: ایجاد خطوط هوایی نیاز به ایجاد حریم و عدم 
ساخت و ساز در محدوده خطوط دارد که این اقدام 
در شهرها سخت و مبلمان شهری را نیز نامنظم می کند اما کابلی کردن خطوط 
ارتباطی پست های برق شهری علاوه بر عدم نیاز به حریم به دلیل زیرزمینی 
بودن، از کیفیت انتقال توان، ماندگاری و امنیت بیشتری نیز برخوردار هستند.

وی گفت: علی رغم هزینه زیاد، تلاش می شود مسیر برق دار کردن پست  های 
جدیدی که در کلانشهر اهواز در حال احداث هستند، به صورت کابلی باشد.

 بهره مندی 11108 نفر در 19 روستای شهرستان سمیرم
 از آب شرب پایدار

با اجرایی شدن طرح جهاد آبرسانی محقق می شود؛

 احداث خط ارتباط کابلی و زمینی بین دو پست برق 
فوق توزیع اهواز در راستای ارتقا زیبایی و مبلمان شهر

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت:

اصفهان -بهمن راعی: همایش بزرگداشــت روز 
جهانــی تخم مرغ با حضور مقامات کشــوری و 
استانی و تولیدکنندگان ۱8 مهردر اتاق بازرگانی 

اصفهان برگزار خواهد شد.
به مناسبت روز جهانی تخم مرغ نشست خبری در سازمان 
جهادکشاورزی استان اصفهان برگزار شد. معاون بهبود تولیدات 
دامی سازمان جهادکشاورزی استان در این نشست با اشاره به 
اینکه در۹اکتبر در سراسر جهان مراسم گرامیداشت روز جهانی 
تخم مرغ برگزار می شــود افزود: بــه دلیل اهمیت و جایگاه 
تخم مرغ در سبد غذایی خانوار این روز در ایران نیز به منظور 
گردهمایی متولیان و متصدیان این حوزه با هدف اشــتراک 
گذاری مشکلات و تاکید بر اهمیت تولید و ترویج مصرف این 

منبع پروتئینی قوی برگزار می شود.   
حسین ایراندوست افزود: تامین غذا در جهان امروزه به دغدغه 

تبدیل شده و بحث امنیت غذایی نیازمند بازنگری است.
 وی با اشــاره به جایگاه ویژه سهم پروتئین درامنیت غذایی 
گفت: یک سوم از پروتئین موردنیاز روزانه بدن باید از طریق 
پروتئین حیوانی اعم از شیر، گوشت و تخم مرغ به عنوان منابع 
اصلی تامین شــود. مصرف روزانه یــک تا دو عدد تخم مرغ 
می تواند بخش قابل توجهی از نیاز پروتئینی انسان را تامین کند.  
ایراندوست ضمن اشاره به سهولت شرایط نگهداری تخم مرغ 
اظهار داشت: طبق آمار موجود 70درصد تخم مرغ تولیدی به 
صورت مستقیم مصرف شــده و 30 درصد آن نیز در صنایع 

غذایی مورد استفاده قرار می گیرد.
 وی تغییر نگاه نسبت به مصرف تخم مرغ در سطح جهان 
را موجب گرایش مثبت به سمت مصرف این ماده غذایی غنی 
بیان و تصریح کرد: مصرف جهانی تخم مرغ در حالی حداقل 
165 عدد در ســال اســت که این رقم در ایران حدود 1۹0 تا 

200 عدد می باشد و هدف گذاری شده این مقدار به 250 عدد 
افزایش یابد.

وی ضمن اشــاره به رتبه اول کشــوری استان اصفهان در 
تولیدات دام و طیور گفت: بیــش از 14 درصد از تولیدات دام 
و طیورکشــور با تولید سالیانه بیش ازدو میلیون تن مربوط به 
استان اصفهان بوده و در استان با 207 واحد پرورش مرغ تخم 
گذار و ظرفیت 15 میلیون قطعه مرغ و تولید سالیانه 120 هزار 
تن تخم مرغ رتبه اول کشور از لحاظ ظرفیت و تولید متعلق به 

استان اصفهان است.
ایراندوست گفت: شهرستان های کاشان، نجف آباد، اصفهان، 
شاهین شهر و میمه، تیران و کرون و گلپایگان به ترتیب رتبه 

اول تا ششم تولید تخم مرغ را به خود اختصاص داده اند.
وی با اشاره به بالا بودن استانداردهای تولید واحدهای تولید 
تخم مرغ در سطح استان گفت: وجود 30واحد تولیدی دارای 
ظرفیت بالای 100 هزار قطعه در استان ، وجود دو واحد شرکت 
سیمرغ به عنوان شرکتی قدیمی و شناخته شده در این زمینه 

از 7 واحد موجود در کشــورو تولید بیش از دو برابر میزان نیاز 
مصرف از جمله ظرفیت های موجود در سطح استان می باشد.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی استان تولید 
روزانه 450 تن تخم مرغ را از رکوردهای استان بیان و تصریح 
کرد: در حال حاضر در حدود 3۹0 تن تخم مرغ به صورت روزانه 
تولید می شود که با ورود نیمچه های تخم گذار به چرخه تولید 
در آینده با افزایش تولید مواجه خواهیم شد و تا اواخر آبان ماه به 

رکورد 450 تن خواهیم رسید.

ایراندوست پیشی گرفتن عرضه از مصرف و وقوع شکست های 
قیمتی ومتضرر شدن تولیدکنندگان را از دغدغه های موجود 
دانست و افزود: از اینرو صادرات تخم مرغ از برنامه های آینده 
تولید این ماده غذایی ارزشمند بوده و اتحادیه مرغ تخم گذاری 
باید برنامه ریزی لازم را برای ارتقاء جایگاه صادراتی با توجه به 
این حجم تولید انجام دهد. تبدیل تخم مرغ به پودرتخم مرغ 
و ترویج افزایش سهم تخم مرغ در سبد خانوار جزوبرنامه های 

نجات بخش تولید و عرضه مازاد در کشور و استان می باشد.
وی در ادامه با اشــاره به پتانسیل های بالای استان اصفهان 
در زمینه دانشگاه های معتبر در حوزه کشاورزی و دامپروری و 
پارک علم و فناوری و شــهرک های دانش بنیان گفت: امروز 
شرکت های دانش بنیان در مباحث ماشین آلات، بازار، تغذیه ، 
غنی سازی و تولید تخم مرغ های فراسودمند به این حوزه ورود 
پیدا کرده اند. که با توجه به هدف گذاری برای کاهش وابستگی 
به واردات نهاده ها از شرکت های دانش بنیان خواسته شده بر 
روی دانه های جایگزین از جمله ارزن،کنجاله سویا و... کار کنند.
ایراندوست جایگزینی ارز نیمایی به جای ارز ترجیحی برای 
تامین نهاده ها را از جمله دلایل افزایش هزینه تمام شده تولید 
تخم مرغ و سخت شــدن رقابت با کشورهای دیگر دانست 
و تاکید کرد: این مســاله را با افزایش بهره وری در واحدهای 
تولیدی، افزایش تراکم در ســطح و تولید تخم مرغ با کیفیت 
بالاتر و بسته بندی مطلوب تر و اعطای مشوق های صادراتی از 

سوی دولت می توان رفع کرد.
وی با بیان اینکه طــی دو ماه اخیر بین 1500 تا 2000 تن 
تخم مرغ از اســتان به خارج از کشور صادر شده، تاکید کرد: 
با توجه به میزان تولید امسال که مازاد بر تقاضا است، تکمیل 
سقف صادرات پنج هزار تُن تخم مرغ تا پایان سال دور از انتظار 

نیست.

برگزاری همایش بزرگداشت روز جهانی تخم مرغ 18 مهر

سد مخزنی شفارود گیلان پیشرفت 50 درصدی دارد
 استاندار گیلان با اشاره به رشد 50 درصدی سد مخزنی شفارود گفت: با تکمیل این سد 

66 میلیون مترمکعب آب مدیریت می شود.
به گزارش بازار به نقل از استانداری گیلان، اسدالله عباسی با اشاره به اینکه هم اکنون سد مخزنی شفارود 
دارای 50 درصد پیشرفت فیزیکی است، تصریح کرد: این سد مخزنی با 101 متر ارتفاع در تامین و مدیریت 

66 میلیون مترمکعب آب در حوزه های آب شرب، آب کشاورزی و نیز صنعت گیلان نقش بسزایی دارد.

وی با اشــاره به اینکه شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران )وزارت نیرو( کارفرمای احداث سد مخزنی 
شفارود است، گفت: در این دیدار، دکتر محرابیان وزیر نیرو، در خصوص بررسی دقیق آخرین وضعیت عملیات 
اجرایی این سد مخزنی و رفع موانع آن و نیز تعیین تکلیف وضعیت پرداختی و مطالبات کارگران سد شفارود 
دستورات لازم را صادر کرد.عباسی با بیان اینکه ساماندهی پروژه فاضلاب شهری کلانشهر رشت بسیار حائز 
اهمیت است؛ الحاق دو پروژه مهم راه آهن رشت- آستارا و فاضلاب رشت به بخش تهاتر نفتی در سالجاری 

را یادآور شد و خاطرنشان کرد: با توجه به عدم محدودیت منابع از مزایای بخش تهاتر نفت برای معطل نماندن 
پیمانکاران، برای پروژه  فاضلاب پنج هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده که احیاء رودخانه های زرجوب و 
گوهررود رشت را شامل می شود.وی افزود: بخش های عمده منشاهای آلودگی این دو رودخانه قطع شده اما 
مهمترین بخش مربوط به فاضلاب رشت است که امیدواریم از طریق تفاهم نامه منعقد شده و تاکیدی که امروز 

در جلسه با وزیر نیرو برای تسریع در اجرای آن شد، در بازه زمانی مشخص به نتیجه برسد.


